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Protokół nr XXIII/2021                                                                      
z sesji Rady Powiatu Chodzieskiego,                                             

która odbyła się on-line w dniu 31 marca 2021 r. 

                                                                                                                                                                 

XXIII sesja Rady Powiatu Chodzieskiego odbyła się on-line w dniu 31 marca 2021 r. 

Obrady XXIII sesji Rady Powiatu Chodzieskiego rozpoczęto o godz. 13:00, a zakończono            

o godz. 14:45 tego samego dnia.                                                                                                             

W posiedzeniu wzięło udział 17 radnych.                                                                                   

Obecni:                                                                                                                                           

1. Ewa Burzyńska  

2. Kinga Buszkiewicz  

3. Roman Chmara  

4. Dariusz Gapiński  

5. Julian Hermaszczuk  

6. Mirosław Juraszek  

7. Tomasz Kaczuba  

8. Mateusz Krojenka  

9. Barbara Ksycka  

10. Remigiusz Nowak  

11. Dariusz Rybarczyk  

12. Waldemar Straczycki  

13. Stanisław Tadej 

14. Adrian Urbański  

15. Mariusz Witczuk  

16. Jakub Wójcik 

17. Franciszek Wyrwa  

1. Otwarcie sesji. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki o godz. 13:00 otworzył XXIII  sesję 
Rady Powiatu Chodzieskiego. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił o odnotowanie swojej 

obecności na dzisiejszej sesji i stwierdził, iż w sesji  uczestniczą wszyscy radni.                                          

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że porządek dzisiejszej 

sesji został radnym przedstawiony i żadnych uwag do porządku sesji nie  było.                         

Porządek obrad XXIII sesji przedstawiał się następująco:                                                                                 

1. Otwarcie sesji.   

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   

5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie    

    między sesjami.    

6. Podjęcie uchwał w sprawach:  

     a) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

         Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku, 
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     b) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy  

         zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji  

         zabytków, położonym na terenie powiatu chodzieskiego, 

     c) przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Chodzieskiego na lata 2021-2030, 

     d) przyjęcia Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021-2023, 

     e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego na lata 2021-2031, 

     f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne głosy i oświadczenia. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                                 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że  do protokołu nie 

wpłynęły żadne uwagi i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 

Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 

Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, 

Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa  

Protokół z poprzedniej sesji w dniu 24 lutego 2021 r. został przez Radę Powiatu 

Chodzieskiego przyjęty.        
 

5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

między sesjami. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że sprawozdanie zostało 

radnym dostarczone i zapytał czy są pytania do tego sprawozdania.                                                        

Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że w sprawozdaniu jest informacja o powołaniu komisji 

przetargowej na sprzedaż działki w Szamocinie i poprosił o kilka informacji, co to jest za 

działka i czego dotyczy. 

Sekretarz Powiatu Aneta Karbowniczak wyjaśniła, że przetarg dotyczył sprzedaży Domu 

Dziecka. Była powołana komisja w składzie ona, Aleksander Pilarz oraz Janusz Rogala i ze 

względu na brak wpłat wadium przetarg się nie odbył.                                                                                                                                  

Innych pytań do sprawozdania zarządu nie było. 

Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 

stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu.                                                                                     
 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku, 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że projekty uchwał były 

omawiane na posiedzeniach komisji i jeżeli radni mają pytania, to prosił o zabranie głosu. 

Pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał projekt 

uchwały i przystąpiono więc do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapińsk , Julian Hermaszczuk, 

Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 

Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, 

Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Franciszek Wyrwa  

Uchwała Nr XXIII/196/2021 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie określenia zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2021 roku została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta        

i stanowi załącznik  nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Kolejny projekt dotyczył 

b) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonym na terenie powiatu chodzieskiego, 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił o przedstawienie projektu tej 

uchwały.                                                                                                                                      

Projekt uchwały omówił Jan Kajrys z Wydziału Spraw Obywatelskich i Promocji w 

Starostwie Powiatowym w Chodzieży. Wyjaśnił, że chodzi o kościół św. Barbary położony     

w Budzyniu i jest tam 15 tys. zł przeznaczone na remont dachu.                                                         

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał projekt uchwały        

i zapytał czy są pytania do tego projektu. Pytań nie było przystąpiono więc do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w 

gminnej ewidencji zabytków, położonym na terenie powiatu chodzieskiego.  

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, 

Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 

Nowak, Dariusz Rybarczyk, Waldemar Straczyck , Stanisław Tadej, Adrian Urbański, 

Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Franciszek Wyrwa  

Uchwała Nr XXIII/197/2021 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na 

terenie powiatu chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i 

stanowi załącznik  nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

c) przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Chodzieskiego na lata 2021-2030, 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że ta strategia była 

omawiana na komisjach, w poprzednim miesiącu szczegółowo i poprosił o przybliżenie 

głównych założeń strategii rozwoju do roku 2030.                                                                                    

Wicestarosta Mariusz Witczuk stwierdził, że miesiąc temu na poprzedniej komisji przy 

prezentacji strategii rozwoju powiatu było nawiązanie do kolejnej dekady do roku 2030. 

Omawiane były pewne problemy, które czekają jednostki samorządowe, w tym nasz powiat, 

które dotyczą demografii i ubytku mieszkańców. Przedstawione były tematy, które dotyczą 
ewentualnych perspektyw i wątków, które mogłyby się w obrębie naszego powiatu rozwijać. 
Były też wnioski dotyczące poprzedniej strategii, realizacji tych punktów, które pojawiły się 
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w strategii z poprzedniej dekady.  Dodał, że zwrócono uwagę na opinie osób, które 

ankietowały strategię i ich materiał był wykorzystany do jej przygotowania. Wymienione 

zostały też te punkty, które przez pracowników starostwa, kierowników, dyrektorów 

jednostek zostały wymienione, na co należałoby zwrócić uwagę. Były to wątki dotyczące 

promocji, turystyki, rekreacji czy pewnych problemów związanych z wynagrodzeniami.                         

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zauważył, że bardziej by mu chodziło 

żeby mieszkańcy powiatu usłyszeli co do roku 2030 będzie zrobione w powiecie. Poprosił      

o kilka przykładów co powiat zamierza konkretnego zrobić w przeciągu tych dziewięciu lat. 

Wicestarosta Mariusz Witczuk poinformował, że jeżeli chodzi o te najbliższe inwestycje to 

planujemy projekty, które są uwzględnione w WPF- ie, który jest przypominany przy 

omawianiu uchwał budżetowych. Stwierdził, że w tej chwili, jeżeli chodzi o wątek promocji, 

jesteśmy na etapie finalizacji aplikacji turystycznej. W tym roku będzie ona skończona            

i będzie takim narzędziem, które będziemy chcieli w najbliższych latach wykorzystać, 
promować gminy i powiat chodzieski w kontekście walorów przyrodniczych ale i tych 

pozaprzyrodniczych. W tej chwili trudno mu podać jakiś szczegół dotyczący tej prognozy bo 

te założenia były bardzo ogólne. Poinformował, ze plan, który jest realizowany w ciągu roku 

czy dwóch jest do dyspozycji w WPF- ie.                                                                                                                

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki stwierdził, że nie bardzo może się 
zgodzić ponieważ w strategii są jasno określone cele i dlatego chciałby aby mieszkańcy 

powiatu chodzieskiego wiedzieli co będzie robione przez najbliższe dziewięć lat i co jest 

planowane do zrobienia przez najbliższych dziewięć lat w powiecie chodzieskim. Zauważył, 

że po to robiliśmy strategię rozwoju. Dodał, że nie mówimy tutaj o aplikacjach turystycznych, 

które są w przygotowaniu ale mówimy o inwestycjach. Myśli, że to głównie mieszkańców 

powiatu interesuje.                                                                                                                             

Wicestarosta Mariusz Witczuk odpowiedział, że w ciągu najbliższych dwóch, trzech lat 

mamy zaplanowane inwestycje drogowe. To są inwestycje, o których wspominano podczas 

ostatniej sesji. To jest inwestycja, która jest planowana w gminie Budzyń w sąsiedztwie 

szkoły w Wyszynach, inwestycja drogowa w gminie Margonin dotycząca drogi Rutki – 

Sypniewo, jest to też kolejna  inwestycja w gminie Margonin związana z remontem 

skrzyżowania w okolicach Zbyszewic. W przypadku szkół zaplanowana jest inwestycja 

dotycząca Zespołu Szkół w Chodzieży związana z odprowadzeniem wód opadowych nowym 

systemem deszczowo-kanalizacyjnym. Planowane są remonty przestrzeni parkingowej           

w Zespole Szkół w Ratajach. W przypadku wydziału dróg będzie przygotowana w 

najbliższym roku ocena stanu technicznego dróg na poziomie całego powiatu. Z większych 

wydatków czekamy na rozstrzygnięcie ostateczne, mamy informację, że będzie ono 

pozytywne, i w tym roku będzie ta inwestycja dotycząca rozbudowy Centrum Kształcenia 

Zawodowego. Tam będzie też taki projekt, który będzie realizowany w okolicach 900 tys. 

Czekamy na potwierdzenie z Urzędu Marszałkowskiego o rozstrzygnięciu tego projektu.                                         

Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że dostrzega brak rozróżnienia czym jest strategia,            

a czym bieżące działania operacyjne i poda za chwilę trzy przykłady z finalnej wersji 

strategii. To samo pojawia się w informacjach, które są przekazywane do lokalnych mediów 

gdzie akcentuje się jako innowację, że w starostwie wprowadzono segregację śmieci. 

Jednostki podległe kilkanaście lat temu już o tym zapomniały. I to wskazuje na akcenty, na co 

kładziemy nacisk. Konkretnie co do strategii, na stronie 43 wpisano - pomalowanie elewacji 

hali sportowej, na stronie 42 - odmalowanie korytarzy. Ma wątpliwości czy takie drobiazgi, 

które wynikają z bieżącej pracy, czy z ustawy o bezpieczeństwie danych jednostek, to jest 

działanie strategiczne. Poważniejszą rzecz, którą dostrzegł, strategia jest kilka miesięcy 

budowana, na stronie 45 jest napisane w ten sposób - zwiększenie pensum pedagoga               

i psychologa wobec problemów młodzieży. Zauważył, że jeżeli zwiększenie pensum ma być 
remedium na wsparcie młodzieży, szczególnie dotkniętej zdalną edukacją, to myśli, że to jest 

dalece spłycone. Przypomniał, że w grudniu skończyły się ogólnopolskie konsultacje w 

zakresie unormowania systemowego udzielania wsparcia psychologiczno- pedagogicznego   

w szkołach. Wyjaśnił, że idzie się w tym kierunku żeby sztywno narzucić limity ile osób 

będzie przypadało psychologa, pedagoga, etatu wsparcia na konkretną liczbę uczniów.                       
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W zestawieniu z tym co tutaj czyta myśli, że to trochę pójście pod prąd. Tam, między innymi 

szacuje się, że na 100 uczniów łącznie będą wprowadzone dwa etaty wsparcia. Przykładowo 

jeden pedagog i jeden psycholog. Natomiast znowu manipulowanie przy pensum żeby ten 

nauczyciel dłużej siedział w szkole i rozwiązywał problemy jest to dalece spłycone w 

stosunku do samego problemu i nie przystające do tego co w chwili obecnej na poziomie 

legislacyjnym się dzieje.                                                                                                                     

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki stwierdził, że nie ma więcej 

osób zapisanych do dyskusji, odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Chodzieskiego na lata 

2021-2030.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Tomasz Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 

Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa  

Uchwała Nr XXIII/198/2021 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Powiatu Chodzieskiego na lata 2021-2030 została przez Radę Powiatu 

Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik  nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

d) przyjęcia Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021-2023, 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że projekt tej uchwały 

zdominował dzisiejsze posiedzenie komisji i zapytał czy są jeszcze jakieś pytania do projektu 

tej uchwały.                                                                                                                                  

Radny Tomasz Kaczuba w związku z tym, że zdominował ten temat posiedzenie komisji, 

zgłosił wniosek o wpisanie do tego programu takiego punktu – wdrażanie metod, środków       

i narzędzi do reintegracji rodzin w środowisku lokalnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki stwierdził, że nie mówił tego w 

kontekście negatywnym i bardzo dobrze, że ten temat został poruszony, tylko mówił o czasie 

Następnie zapytał czy są jeszcze jakieś głosy. Innych głosów nie było więc Przewodniczący 

Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał projekt uchwały i przystąpiono więc do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na 

lata 2021-2023.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Tomasz Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 

Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Franciszek Wyrwa  

Uchwała Nr XXIII/199/2021 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia Powiatowego 

programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021-2023 została przez Radę Powiatu 

Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik  nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego na lata 2021-2031, 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił Panią Skarbnik o 
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przedstawienie tylko w zasadniczych punktach co się zmienia w wieloletniej prognozie i jak 

już będzie przy głosie, by omówiła projekt kolejnej uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2021 ponieważ, w jakiejś części, się pokrywają tematy tych uchwał. 

Skarbnik Anna Zdziebło omówiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Powiatu Chodzieskiego a następnie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

na rok 2021.                                                                                                                                                                   

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał czy są pytania.                               

Radny Franciszek Wyrwa miał pytanie dotyczące zapisu w dokumencie, który otrzymali. 

Stwierdził, że tam jest zapisane, że w latach 2022 i 2023 deficyt został sfinansowany 

przychodami z kredytu. Zauważył, że w taki sposób jest to sformułowane i rozumie, że gdzieś 
niedawno podejmowali jakąś uchwałę o kredytowaniu na najbliższe lata. Jeśli się myli to 

prosi o podanie kiedy taka uchwała była podjęta. 

Skarbnik Anna Zdziebło wyjaśniła, że w przedstawionej prognozie, w roku 2022 zapisano, że 

deficyt w kwocie 2 mln 250 tys. zł został sfinansowany przychodami z kredytu i wolnymi 

środkami. Te zapisy są w uchwale budżetowej na rok 2021 oraz w założeniach czyli uchwale 

dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej podjętej w grudniu 2020 r. na lata 2021 do 

2030. W roku 2023 planowany deficyt wynosi 550 tys. zł i zgodnie z załącznikiem nr 1 

zostaje sfinansowany przychodami pochodzącymi z wolnych środków. To też jest zapisane   

w uchwale podjętej w grudniu 2020 r. dotyczącej WPF na lata 2021 – 2030.                                                                                  

Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że nie rozumieją się. Tam pisze - został sfinansowany 

przychodami z kredytu, nie to, że zostanie tylko został sfinansowany czyli jest to w czasie 

dokonanym, a więc że kredyt został zaciągnięty i deficyt został sfinansowany z kredytu.                         

Skarbnik Anna Zdziebło wyjaśniła, że został sfinansowany według założeń do WPF- u. Takie 

jest założenie. Można to zapisać, że według uchwały planowany deficyt zostanie 

sfinansowany.                                                                                                                                

Radny Franciszek Wyrwa zauważył, że to rada zadecyduje czy weźmiemy kredyt czy nie,      

a nie będziemy w ten sposób podejmowali uchwałę. 
Innych pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 

projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Chodzieskiego na lata 2021-2031. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Tomasz Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 

Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa  

Uchwała Nr XXIII/200/2021 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego na lata 2021-2031 została przez Radę 

Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik  nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że Pani Skarbnik 

powiedziała już o głównych założeniach w tej uchwale i zapytał czy są pytania. 

Radny Julian Hermaszczuk zapytał jaka jest różnica między kwotami wynikającymi ze 

wstępnych informacji o wysokości dotacji, subwencji a kwotami ostatecznymi. Widzi, że są 
jakieś różnice na minus. Jak uchwalali budżet, to pamięta, że oświata miała deficyt około       

2 mln. zł. Jak sobie z tym poradzili.                                                                                                

Skarbnik Anna Zdziebło odpowiedziała, że wydatki na zadania oświatowe realizowane przez 

powiat się nie zmieniły a jeżeli chodzi o subwencję oświatową została ona zmniejszona          
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o kwotę 134.532 zł i część równoważącą o kwotę 32 zł. Dotacje oraz udziały z tytułu podatku 

dochodowego od osób fizycznych nie uległy zmianie natomiast zmniejszyła się subwencja 

oświatowa czyli minus w finansowaniu zadań oświatowych pogłębił się o kwotę 134.532 zł      

w stosunku do założeń projektu budżetu.                                                                                                                               

Radny Julian Hermaszczuk stwierdził, że rozumie, że nie wszystkie zadania, zostaną 
sfinansowane na tym etapie. Dodał, że mówi o tych oświatowych. Następnie zapytał ilu 

pracowników starostwa przystąpiło do pracowniczych programów kapitałowych chyba, że 

Pani Skarbnik ma wiedzę jak to wygląda w skali powiatu.                                                                                   

Skarbnik Anna Zdziebło odpowiedziała, że z tego co wie to informacje takie są gromadzone 

przez Wydział Organizacyjny.                                                                                                     

Radny Julian Hermaszczuk powiedział, że jeżeli jest problem z odpowiedzią to poczeka, bo to 

nie jest informacja kluczowa dla głosowania. Dodał, że rozumie, że na ten rok nie zaciągamy 

żadnego kredytu.                                                                                                                                     

Skarbnik Anna Zdziebło odpowiedziała, że nie zaciągamy żadnego kredytu i nie 

wprowadzamy żadnych zmian odnośnie kredytów na lata przyszłe. Ten kredyt, który jest 

planowany w roku 2022 pozostaje bez  zmian.                                                                       

Sekretarz Powiatu Aneta Karbowniczak odnośnie pracowniczych planów kapitałowych 

odpowiedziała, że na razie są zbierane deklaracje i ostatecznej liczby szacunkowej jeszcze nie 

ma. Wiadomo jednak, że pracownicy, którzy wcześniej deklarowali chęć przystąpienia 

wycofują się.                                                                                                                                                     
Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 

projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Mirosław 

Juraszek, Tomasz Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 

Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Franciszek Wyrwa  

Uchwała Nr XXIII/201/2021 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2021 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi 

załącznik  nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym wpłynęło zapytanie radnego Franciszka Wyrwy w sprawie propozycji 

naboru na rok szkolny 2021.2022. Odpowiedź została radnemu udzielona.                                     

Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że otrzymali w odpowiedzi informację w jaki sposób 

jest przygotowywane uruchomienie nowego oddziału, że jest tam planowana kwota 56 tys. na 

doposażenie. Stwierdził, że ubawiła go ta kwota. Przypomniał że jeżeli się decydujemy na 

uruchomienie nowego kierunku to musimy mieć zabezpieczenie kadrowe, czyli osoby muszą 
być odpowiednio przygotowane i zabezpieczenie sprzętowe. I to nie polega na tym, że 

kupimy jakiś pojedyńczy przykład pomocy naukowej, na którym będzie pracowała grupa 14-

16 osobowa, bo taka wielkość grupy ćwiczeniowej powinna być. Z tego względu, że na końcu 

jest egzamin zawodowy i okręgowa komisja czy centralna komisja ustala tak zwane standardy 

egzaminacyjne, gdzie jest określone na ilu uczniów jaki sprzęt ma przypadać w trakcie 

egzaminów. Ale to nie oznacza, że ten sprzęt ma się pojawić dopiero na samym końcu. 

Uczniowie na przedmiotach zawodowych muszą się przygotowywać również w takiej ilości. 

A więc ta kwota, która tutaj jest podana, to jest zdecydowanie za mało. Miał wątpliwość, że 
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jest bardzo dużo wybieranych rozszerzeń w postaci języków obcych. Jest próba uzasadnienia, 

że to powoduje oszczędności i jest wzmiankowane, że przy grupie do 24 osób nie będzie 

podziału na grupy językowe. To jest prawda, tylko czy z tego należy wnosić, że w tym roku 

jest wyjątkowo zaniżona liczebność klas. O tym zawsze decydował organ prowadzący, bo 

zawsze było, że nie wolno uruchamiać klas, które mają mniej niż 26 - 20 osób. Sięganie po 

argument, że jak nie będzie 24 osób, będzie mniej, to nie będzie podziału na grupy a więc 

wówczas pojawią się oszczędności. Pytał również czy jest wystarczająca ilość kadry do 

nauczania języków obcych. Odpowiedź, że nie było to sygnalizowane też go trochę dziwi.      

Z tego względu, że pojawia się pytanie dlaczego, wbrew przepisom, unikając jakiejkolwiek 

odpowiedzi, która będzie torpedowała to co mówi, wyjątki są traktowane tylko w ściśle 

określonej sytuacji. Dlaczego Starosta przydziela nadgodziny kadrze kierowniczej właśnie    

w zakresie nauczania języków obcych i to w zestawieniu, że nie ma problemów. I to jest 

trochę dziwne, bo jeżeli przydziela, to znaczy, że nie było wystarczającej liczby tych 

nauczycieli. Zapytał dlaczego Starosta toleruje również pracę kadry kierowniczej w innych 

szkołach w wymiarze 10 godzin w godzinach pracy. Zapytał, czy po to dajemy zniżkę godzin 

aby dyrektorzy tracili czas na czynności nie związane z zarządzaniem danej szkoły. 

Przypomniał wniosek dyrektor Sworowskiej, która bardzo sumiennie podchodzi do swoich 

zadań. Efekty jakościowe wyraźnie za tym przemawiają. Jej wniosek odczytał w ten sposób, 

że nawet tą niewielką ilość godzin dydaktycznych, które jako dyrektor sprawuje to i tak jest 

duże obciążenie, stąd poprosiła o rozważenie obniżenia tego pensum. A więc dyrektorzy nie 

powinni być obciążani jakąkolwiek inną dodatkowa pracą tylko powinni się skupić nad 

jednostkami, którymi zarządzają. Na pytanie, czy są planowane dodatkowe zajęcia ze 

względu na to, że nabór nie  jest rewelacyjny przez ostatnie dwa lata otrzymał odpowiedź, że 

są planowane, być może, jakieś dodatkowe zajęcia od jesieni, od października. Oczywiście 

najprawdopodobniej to rozwiązanie wprowadzi Ministerstwo Edukacji i Nauki. Jego 

interesuje jak są przygotowywani dodatkowo, jakie wsparcie jest udzielane dla uczniów, 

którzy w tym roku  zdają maturę. Ma sygnały od rodziców, że mają zastrzeżenia co do 

sposobu prowadzenia zajęć w klasie maturalnej w jednej ze szkół, że zamiast zdalnej lekcji     

z matematyki uczniowie otrzymują zadania elektronicznie w postaci maila i muszą 
samodzielnie je rozwiązywać. Natomiast nauczyciel z matematyki spotyka się z nimi tylko 

dwie godziny w tygodniu. Takiej technicznej możliwości nie ma. Można się spotkać na 

zasadzie konsultacji natomiast tutaj go to trochę dziwi, bo jeżeli w planie nauczania czy to 

jest dzienne czy, jak w naszym przypadku, zdalne nauczanie, to te godziny są obligatoryjne 

dla uczniów, które trzeba zrealizować. Zwrócił się z prośbą o sprawdzenie czy ten sygnał ma 

pokrycie, czy rzeczywiście tak się dzieje. Jeśli tak, to chciałby wiedzieć jakiej szkoły to 

dotyczy i jakie kroki podjęto żeby tym maturzystom troszeczkę sensowniej pomóc. Odniósł 

się do kiepskich wyników w zakresie rekrutacji za ostatnie lata. W odpowiedzi uzyskał, że 

jest to insynuacja nieprawdziwa. Jest to dla niego dziwne, bo na jakość czyli ten finał, który 

jest na końcu składają się trzy czynniki, o tym już mówili, potencjał ucznia, nauczyciela         

i jakość zarządzania, zarówno po stronie dyrektora jak i organu prowadzącego. Jeżeli 

uruchamiamy nowe kierunki, czy sygnalizujemy jakieś wsparcie powinna być 
przeprowadzona analiza, który z tych elementów wymaga wsparcia. Tych analiz nie ma, bo 

jak prosił o informację jaką średnią mieli ci, którzy byli przyjmowani, to odesłano go do 

dyrektorów szkół. Czyli dla niego wniosek, że tego typu analiza nie jest prowadzona. Gdyby 

była prowadzona i byśmy zestawili wyniki na końcu w klasie maturalnej z nauczycielami, 

którzy to prowadzą, to w momencie rekrutacji umielibyśmy odpowiedzieć czy dany oddział, 

dana klasa ma szansę z tym wykształceniem, jakim jest technikum. Takich analiz tutaj nie 

widzi. Jeżeli z analizy by wynikało, że jest duży odsetek niepowodzeń na maturze, to też 
należałoby podjąć odpowiednie kroki. I to nie jest tak jak napisano, że w jednym z liceów 

było niepowodzenie na maturze z matematyki, bo jeżeli tylko Zespół Szkół w Chodzieży 

odnotował wzrost wyników egzaminacyjnych, natomiast w ILO spadek w ciągu jednego roku 

o 140 miejsc do najlepszego wyniku  - 248, Zespół Szkół Rataje spadek o 200 miejsc do 

najlepszego wyniku ponad 500 miejsc. Jest to spadek, który mówi o wszystkich wynikach 

maturalnych. Nie tylko matematyki, a więc próba przemycenia w odpowiedzi tezy, że tylko 
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wypadek przy pracy i tylko jeden przedmiot jest nie do końca do zaakceptowania. Zaapelował 

do władz – wydziału oświaty i zarządu – żeby przyjrzeli się w jaki sposób tegoroczni 

maturzyści są przygotowywani do matury, bo pewne sygnały są niepokojące. Na koniec 

swojej wypowiedzi miał dwa pytania, które dotyczyły ogólnych spraw. W grudniu 

sygnalizował, że szkoły nie mają dodatkowych środków na dostosowanie, między innymi, 

stron internetowych do wymogów, które obowiązują od września. To są wymogi dotyczące 

dostępności. Dokładnie dzisiaj o godz. 24 mija termin złożenia audytu dostępności. I tak jak 

przeleciał po tych stronach, to chyba za dużo tam się nie poprawiło. Na następną sesję 
prosiłby o zestawienie, które jednostki ewentualnie tego nie zrobiły i co Zarząd planuje, czy 

znajdzie jakieś środki żeby tym jednostkom pomóc. Następnie zapytał kto i na jakich 

zasadach prowadzi egzekwowanie obostrzeń sanitarnych. Te wyniki, które obserwujemy 

przerażają, jeżeli idziemy po ulicach czy wchodzimy do sklepu widzimy ewidentne łamanie   

i praktycznie nikt z tego nie wyciąga żadnych konsekwencji. Zapytał czy na spotkaniach 

kryzysowych są podjęte jakieś decyzje , w jakim trybie będzie egzekwowanie tych 

dodatkowych obostrzeń, bo na razie tego nie obserwujemy. Być może jakieś decyzje zostały 

podjęte. 

Kierownik Wydziału Oświaty w Starostwie Powiatowym w Chodzieży Tomasz Procek 

udzielając odpowiedzi, odnośnie części oświatowej, zaczął od podziału na grupy i wyjaśnił, 

że w przypadku Zespołu Szkół w Ratajach  nie wchodzimy z nowym rozszerzeniem, tylko 

tam, już w ramach jednego oddziału liceum, były dwa rozszerzenia, część humanistyczna       

i część biologiczno-chemiczna. W związku z tym, że nie ma zainteresowania tą częścią 
biologiczno-chemiczną, to na to zmieniamy rozszerzenie. W związku z tym nie ma 

dodatkowej liczby godzin ponieważ język angielski płynnie zastępuje biologię. Jeżeli by się 
zdarzyło, że liczba uczniów w naborze będzie poniżej 24, a jako, że język angielski będzie 

przedmiotem wiodącym w obu rozszerzeniach nawet będzie oszczędność w podziale na 

grupy. Czyli będzie jedna a nie dwie grupy. Co do liceum to nastąpi wzrost o 10 godzin 

dydaktycznych w cyklu ponieważ klasa humanistyczna zostanie podzielona. Język polski 

będzie tutaj bazą, a połowa grupy będzie miała język angielski rozszerzony, druga połowa 

będzie miała historię, tak jak to miało miejsce dotychczas. Wyjaśnił dlaczego wprowadzono 

takie modyfikacje. Zauważyli pewien brak zainteresowania w Zespole Szkół w Ratajach       

w przypadku tego profilu, który przed chwilą omówił, jak i w przypadku liceum profilu 

humanistycznego. W związku z tym jest to próba uatrakcyjnienia, rozszerzenia pewnej oferty 

na przyszłość. Zobaczą jak to podziała. W związku z tym w liceum będą dodatkowe koszty   

w wysokości 10 godzin dydaktycznych w cyklu, to znaczy średnio 2/5/18 etatu na rok 

szkolny. Jeśli chodzi o zajęcia dydaktyczne dodatkowe, radny pytał w jaki sposób 

wspomagają maturzystów. Tutaj już zostały podjęte decyzje i zatwierdzone arkusze 

organizacyjne. Zgodnie z § 3 ust. 1 Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej                   

z 3 kwietnia 2019 r. organ prowadzący, na wniosek dyrektora, może zwiększyć maksymalnie 

do trzech godzin  na oddział z przeznaczeniem, w tym przypadku, na czasowe zwiększenie 

obowiązkowych zajęć edukacyjnych. W związku z tym zwiększono do matur, po dwie 

godziny średnio na oddział, zgodnie z decyzją dyrektorów, w zależności od tego jakie 

widzieli słabości w danym przedmiocie, po dwie godziny matematyki. Taka została podjęta 

decyzja i to jest w trakcie realizacji. Przypomniał, że jeśli chodzi o nabór, to nabór, który 

obserwują jeżeli chodzi o technika on zawsze był słabszy od tego jeśli chodzi o licea. Jeżeli 

jest określona liczebność klasy zgłoszona do kuratorium i jest określona liczba miejsc, 

szczególnie dotyczy to techników, jeżeli zgłosi się 20 chętnych na daną klasę, a jest liczba 

miejsc określona 25, 26 to szkoła nie ma możliwości odmówienia ich przyjęcia, bo jest to 

niezgodne z prawem. Jesteśmy szkołą publiczną, nie możemy sobie wybierać, że ten uczeń 
nie przyjdzie do nas jeżeli spełnia kryteria formalne. Wygodniej by było, jak to ma miejsce    

w szkołach niepublicznych, kiedy jest chętnych 40 osób na jeden oddział, w tym momencie 

odcinamy 12, bo mamy 28 miejsc i mamy przepiękny nabór. U nas, według prawa, nie ma 

takiej możliwości, bo taki uczeń może się odwoływać i tak będziemy mieli obowiązek go 

przyjąć. Co do rankingu Perspektywy, rzeczywiście, w tym rankingu, Zespół Szkół w 

Chodzieży był na bardzo wysokiej pozycji ale jak popatrzeć na wyniki stricte tej szkoły, to 
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absolutnie tutaj nie ma wzrostu w porównaniu do lat ubiegłych, bo na przykład technikum 

szkół w Ratajach – język polski jest dokładnie na tym samym poziomie staninowym co          

w latach ubiegłych, matematyka jest na poziomie wyższym niż w roku ubiegłym ale niższym 

niż dwa, trzy lata temu, język angielski i niemiecki jest mniej więcej na tym samym poziomie. 

Jeśli chodzi o I Liceum to język polski w tym roku poszedł słabiej niż w latach ubiegłych, ale 

matematyka ma wynik na poziomie jak w zeszłym roku, dwa lata temu, trzy lata temu, cztery 

lata temu, a wyższy niż w 2015 r. i poprzednich latach. Jeśli chodzi o język angielski, 

mówimy o poziomie podstawowym, jest ciut niższy niż w zeszłym roku ale wyższy niż dwa 

lata temu. Tak samo w przypadku języka niemieckiego. Jeżeli chodzi o przedmioty 

rozszerzone w liceum, to jeśli chodzi o biologię i chemię w okresie ostatnich pięciu lat nie 

było wyższych wyników jeśli chodzi o wyniki staninowe. Tak samo jeśli chodzi o fizykę              
w skali 5 lat, to tylko raz wynik był wyższy Jeżeli chodzi o geografię w zeszłym roku był 

wynik wyższy i dwa lata temu wynik był wyższy ale poprzednie lata jak byśmy śledzili w tył 

te wyniki były słabsze. Tak samo w przypadku matematyki w zeszłym roku i dwa lata temu 

były wyniki na podobnym poziomie, trzy, cztery lata temu były na poziomie wyższym.      

Nie rozumie trochę przeniesienia tego na ranking Perspektywy, bo jak widzi po staninach 

wyniki są wyższe niż w latach ubiegłych, a wynik rankingowy spada, to rozumie, że 

pozostałe szkoły mogły uciec do przodu, bo to też jest taki fakt. Trzeba wziąć pod uwagę, że 

w tym rankingu bierze udział cała masa szkół niepublicznych, które trochę innymi kryteriami 

kierują się w naborze. Jeśli chodzi o dostępność w szkołach to szkoły poczyniły postępy na 

swoich stronach w tym zakresie w jakim mogły, a jeśli chodzi o pozostałe rzeczy, to pracują 
nad tym, jednostki zgłaszają zapotrzebowanie, też finansowe na dostosowanie tych stron. 

Starosta Mirosław Juraszek, odnośnie pilnowania społeczności w miejscach publicznych 

stwierdził, że na każdym spotkaniu z PSSE rozmawiają o tym i oni próbują karać i podejmują 
decyzje wymuszające pewnego rodzaju postępowanie. Każdy zakład pracy, którym jest sklep 

czy obiekt handlowy też ma określone wymagania i powinien tego przestrzegać. Nie mamy 

kompetencji ich śledzić i karać. Wracają stale do tego i o tym mówią. Niestety ilość kadrowa  

i komendy powiatowej policji i stacji sanitarno-epidemiologicznej jest taka jaka jest i oni nie 

mogą być stale w tylu miejscach, ile mamy tych punktów handlowych. Są doraźnie. Może 

apelować o postawę obywatelską. Jeżeli ktoś widzi, że ktoś się zachowuje niepoprawnie 

zwrócić uwagę czy kogoś ze służb wezwać, bo tak trzeba robić. Poinformował, że wchodzi 

akcja przygotowująca tak zwane punkty masowych szczepień. Przewidywane szczepienie     

w powiecie jest około 800 osób. W porozumieniu z gminami, oprócz Budzynia ale on swoim 

sposobem bierze w tym udział, przygotowujemy masowy punkt szczepień w Chodzieży. 

Najpewniej będzie to Szkoła Podstawowa nr 1 w Chodzieży, a głównie decyduje o tym ilość 
parkingów w otoczeniu. Wygodniej by było przy szpitalu ale tam 40 samochodów powoduje 

zakorkowanie miasta. Przygotowują zespoły, które najpierw będą prowadziły rejestrację do 

tego szczepienia. Każda gmina będzie to robiła we własnym zakresie, to będą rejestracje 

telefoniczne albo bezpośrednio do placówki szczepiącej albo do zespołu, który w imieniu 

samorządu będzie wystawiony. Przygotowują numery telefonów, na razie jest to informacja 

bardzo wstępna. Będą musieli przygotować plakaty i wszystko co będzie tym elementem 

informacyjnym. Będą się starali taką informację przekazać w mediach. Ten masowy punkt 

szczepień będzie jeden przy szkole. Drugi wynikający z tego, że posiadamy szpital węzłowy 

będzie przy szpitalu powiatowym. Myśli, że te 800 osób jest realne do wykonania 

tygodniowo. Jeżeli ta społeczność byłaby zdyscyplinowana, może być nawet więcej. Wąskim 

gardłem i kluczową przeszkodą są kadry medyczne. Myśli, że sobie z tym też poradzimy. 

Przynajmniej na pierwsze tygodnie. Przewidują, że akcja będzie trwała półtora do dwóch 

miesięcy, może być jakieś zmęczenie, znużenie człowieka i będą potrzebowali kadry do 

zastępowania, wymieniania się dlatego, że pielęgniarka, która schodzi z dyżuru będzie chciała 

pomóc, ale w innych dniach będzie miała dyżur. Z największą satysfakcją przyjmą 
wolontariuszy, którzy by chcieli zajmować się niemedycznymi procedurami, bo na tych 

parkingach w otoczeniu miejsc szczepień może być konieczność regulowania ruchem żeby 

dopełnić bezpieczeństwa odległości społecznej. Do dnia 8 kwietnia mają mieć przygotowany 

scenariusz i zdać raport do województwa jak są przygotowani. Miesiąc maj będzie tym 
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miesiącem, który bez względu na grupę wiekową będzie pozwalał dokonywać zapisów.      

Jest program, który będzie wyznaczał terminy i jeżeli strona rządowa dotrzyma obietnicy 

najprawdopodobniej pod koniec maja byśmy przystępowali do realizacji masowych 

szczepień. Oby tylko szczepionka przychodziła na czas dlatego, że mamy doświadczenia ze 

szpitala. Grupy branżowe, które były umawiane do szpitala przychodziły w poniedziałek do 

szczepienia, w sobotę jeszcze było potwierdzone, że szczepionka już jest w drodze,               

w poniedziałek o godz. 8 się okazywało, że ci ludzie brali na darmo i niepotrzebnie urlop        

i robią tam tłum, bo szczepionka nie doszła. Nie chce złowróżyć na zapas, w Chodzieży zapał 

jest ogromny, są zmobilizowani z urzędami jednostek samorządowych powiatu. Wygląda na 

to, że wszyscy chcą stawić obowiązkowi czoła i jak najszybciej doprowadzić do maksymalnie 

dużego poziomu wyszczepienia. Mogą apelować żeby przekonywać społeczność, że 

szczepienie jest zalecane, wskazane. Nawet jeżeli ktoś ma obawy przed szczepieniem, to nie 

ma na dziś potwierdzeń badawczych żeby to szczepienie jakiś sposób miało być szkodliwe. 

Natomiast w każdym wypadku choroba jest szkodliwa i jeżeli ktoś miałby się bać jednego czy 

drugiego, to szczepienie jest mniejszym złem. Jest do tego osobiście przekonany, służba 

medyczna w szpitalu jest też do tego przekonana. Zaapelował do radnych aby taką promocję   
i konieczność szczepienia się propagowali. To jest nie tylko osobisty obowiązek się 
zaszczepić, ale można być nosicielem, przekazicielem, na rodzinę, interesantów więc nawet 

nie o sobie muszę myśleć w momencie szczepienia  ale o tym, że w ten sposób zabezpiecza 

się też osoby kontaktujące się w moim otoczeniu.                                                                                     

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki powiedział, że wczoraj był 

zaszczepiony w Poznaniu  na terenach międzynarodowych targów. Tam kilkaset osób 

dziennie, jeżeli nie więcej, jest szczepionych i cała procedura szczepienia przebiegła nie 

dłużej niż pięć minut. Jest to kwestia tylko organizacyjna i takie możliwości są. Jeżeli 

mówimy o możliwości czy powikłaniach po szczepieniu to fakt, że prowadzi dzisiaj sesję 
oznacza, że nie było tak źle. Przychylił się do apelu, że trzeba się szczepić, bo jest to bardzo 

ważna sprawa.                                                                                                                           

Radny Franciszek Wyrwa, odnośnie tego co powiedział Kierownik Wydziału Oświaty, 

zaproponował przejrzenie metodologii ustalania rankingu Perspektyw. Tam potężniejsze 

głowy, specjaliści opracowali kryteria. Jest nieprawdą, że tam dominują szkoły niepubliczne, 

że organ prowadzący nie ma wpływu, że jeżeli są uruchomione oddziały, to musi 

przyjmować.  Właśnie, jeśli są uruchomione, wracamy do punktu wyjściowego. Dlaczego do 

dnia dzisiejszego nie ma porządnej analizy, z czego wynikają spadające wyniki. Nie wyniki, 

którymi zarzucił, danymi i porównanie, że liceum miało tyle a przedtem tyle i wciąż się 
gnieździmy w swoim sosie. Dlaczego się nie podda weryfikacji ogólnopolskiej, tak jak inne 

szkoły to robią. I wtedy będzie oczekiwał odpowiedzi, co jest przyczyną, że wyniki 

całościowe spadły. To, że trzeba patrzeć całościowo, to jest podejście holistyczne.          

Warto uzupełnić, że tutaj wyrywkowe analizowanie tak złożonych procesów jakim jest proces 

dydaktyczny to jest karygodny błąd. Musimy całościowo do tego podejść. Zarówno podejście 

ze strony organu prowadzącego, system motywacji, system nagród, który całkowicie poniósł 

klęskę tu w Starostwie, nabór jakościowo dobrych nauczycieli. Jego zdaniem trzeba się nad 

tym pochylić i wyciągnąć z tego wnioski. Wtedy możemy w perspektywie zastanawiać się    
w jakie kierunki wchodzić. Natomiast uruchamianie kierunku, by potem popatrzeć jak to 

będzie, jest to pójście w drugą stronę.                                                                                                                 
Radny Remigiusz Nowak stwierdził, że od dwóch kadencji niepokojący jest stan jednej           

z naszych ulic. Jesteśmy bardzo negatywnie przez społeczeństwo oceniani jeżeli chodzi          

o stan tej ulicy. Ważną rzeczą jest to, że są na tej ulicy dwie nasze jednostki. Jest to szpital 

powiatowy i liceum ogólnokształcące i jest to nasza ulica. Stan jej jest katastrofalny.        

Sześć lat staramy się o jej remont. On był odwlekany przez pewien czas z uwagi na to, że       

w porozumieniu z miastem mieliśmy sprawy związane z remontem infrastruktury podziemnej 

tej ulicy i czas byłby to zrobić. Zna stan środków jakie posiadamy, a szczególnie jakich nie 

posiadamy, stąd zapytanie, czy czynimy jakiekolwiek starania o zewnętrzne środki, jakieś 
środki pomocowe, może z miastem, może z udziałem innych jednostek ażeby pomóc ulicy 

Żeromskiego i coś zrobić na odcinku szpital - Mały Rynek. 



 12

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki też przychylił się do tego głosu 

stwierdzając, że  też uważa, że jest to najpilniejsza sprawa.                                                                                     

Wicestarosta Mariusz Witczuk poinformował, że w zeszłym tygodniu rozmawiali z panią 
kierownik wydziału dróg o ul. Żeromskiego. Rzeczywiście to jest spory problem. W ciągu 

najbliższych tygodni będą rozstrzygnięcia dotyczące inwestycji w gminie Budzyń. To jest 

droga przy szkole w Wyszynach i jej dłuższy odcinek, gdzie współinwestorem mają być 
również lasy. W zależności od tych rozstrzygnięć będą planowali również inwestycje na 

terenie miasta Chodzież. Pierwszą z nich ma być właśnie ul. Żeromskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki dopowiedział, że końcówka ul. Wojska 

Polskiego od Staszica do jeziora stan chodnika jest fatalny. Jest to miejsce wielu spacerów      

i wielu komentarzy na nasz temat.                                                                                                                             

Radny Stanisław Tadej powiedział, że czuje się komfortowo, bo jest zaszczepiony. Niestety 

nie w powiecie chodzieskim tylko w powiecie pilskim. Wiele osób może zachorować przez 

to, że się ktoś  prawie że uparł, żeby był jeden punkt. Jest to historia dziwna, bo na terenie 

gminy Ujście nie ma w samym Ujściu punktu szczepienia tylko jest Mirosławiu Ujskim           

i w Kruszewie.  Zauważył, że wcale nie rozpoczynają szczepień od rana tylko na przykład     

o godz. 11 czy 12. Przychodzi na tą godzinę partia ludzi z zachowaniem reżimu i się szczepi. 

Dzięki temu, że w innych miejscach jest więcej punktów jest większa szansa. W Poznaniu 

słyszał, że się szczepią ludzie, którzy nie mają nawet 50 lat na zasadzie takiej, że ktoś nie 

przyszedł i wchodzą w kolejkę. Podziękował Staroście, że poczyniono starania, że będą 
dodatkowe dwa punkty w szkole nr 1 i w szpitalu. Na pewno to się przyda. Widać po tym,    

że można było uruchomić punkt szczepień w którejkolwiek świetlicy. Są duże parkingi przy 

świetlicach i to jest kwestia organizacji. Gdybyśmy poszli w tym kierunku, że będzie więcej 

punktów bylibyśmy o krok do przodu, mniej byłoby zachorowań. Można zganiać na rząd, 

oczywiście na rząd w Brukseli, bo to właśnie Unia Europejska zawiniła. W mediach są takie 

spostrzeżenia, bo Wielka Brytania, która się wyłączyła jest o wiele bardziej do przodu, czy 

inne kraje. Trzymając się sztywno reżimu Unii na zasadzie, że marchewka jest owocem           

a ślimak rybą widać na czym polega rządzenie w Unii Europejskiej. Teraz jest pretekst na 

zganianie, że to wina rządu. Powinniśmy równo myśleć, bo to jest ważne dla naszego 

społeczeństwa i podziękował, że w tym kierunku poszliśmy i będziemy mieli więcej tych 

punktów.                                                                                                                           

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zauważył, że dyskusja by się 
przeciągnęła, bo nie wszyscy radni czytają te publikacje, które czyta radny Stanisław Tadej     

i z tych mediów nie korzystają i myśli, by nie wchodzić w politykę dalej.                                         

Starosta Mirosław Juraszek wyjaśnił, że to co radny mówi, można sobie życzyć więcej, ale 

jest po rozmowie ze Starostą czarnkowskim i nikt się nie zgłosił z podmiotów gospodarczych 

w Czarnkowie i jedyną jednostką szczepiącą na terenie powiatu czarnkowskiego jest tylko 

szpital. Nie mamy mocy żeby podmiotowi, który świadczy usługę medyczną nakazać i go 

przymusić. Te jest jego dobra wola. Oni się bronią tym, że mają inne zadania, inne obowiązki, 

że nie mają dostatecznych służb, że jeżeli odeślą lekarza i pielęgniarkę, bo do tej pory taki był 

wymóg, to im ta instytucja nie obsłuży innych pacjentów. My mamy na terenie powiatu, na tą 
chwilę, chyba pięć czy sześć punktów co jest naprawdę sporo i moglibyśmy tymi punktami 

zaszczepić dwa, cztery, sześć razy tyle pacjentów. Niestety na każdy punkt przychodziło do 

tej pory tylko trzydzieści dawek na tydzień. 
Radny Dariusz Gapiński przekazał podziękowanie firmie Terrazzo w Kąkolewnicach. 

Wyjaśnił, że wystosował pismo o wspomożenie szpitala odnośnie kostki brukowej na parking 

przed szpitalem. Terrazzo, firma prywatna udzieliła pomocy szpitalowi, 50 % wartości kostki 

brukowej będzie przekazane na poczet szpitala. Jako drugiej podziękował firmie Amica 

Wronki. Tutaj wystosowane było pismo o pomoc w ufundowaniu pralko-suszarki i płyty 

indukcyjnej do zespołu covidowego z tego względu, że oprócz kombinezonów, które są 
bardzo potrzebne potrzebują również takiej pralki, pralko-suszarki. Żeby tego wszystkiego co 

noszą pod kombinezonami nie nosić do domu żeby to zostało wyprane i wysuszone                

w szpitalu. Trzecią sprawą, o której wspomniał są plany, że w powiecie chodzieskim będzie 

trzeci zespół podstawowy Państwowego Ratownictwa Medycznego. Jest już karetka 
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uzbrojona, są rozmowy z Wojewodą. Teraz czekają czy Narodowy Fundusz czy Wojewoda  

to zrefunduje. Poinformował, że ten zespół podstawowy ma stacjonować w Margoninie. 

 

8. Wolne głosy i oświadczenia. 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki stwierdził, że w zasadzie przeszli           

z punktu siódmego do punktu Wolne wnioski i oświadczenia. Następnie złożył prośbę do 

Zarządu. Stwierdził, że chodzi mu o pismo, które w ubiegłym roku mieszkańcy skierowali    

do nas. Chodzi o mieszkańców ul. Słonecznej i o odwodnienie końcówki drogi powiatowej  

na wysokości mleczarni. Tam było dużo podpisów z ul. Słonecznej i z Rataj. Wie, że tam są 
kłopoty techniczne z odprowadzeniem tej wody. Poprosił żeby Zarząd, w miarę możliwości, 

znalazł pieniądze na opracowanie dokumentacji, bo jeżeli będziemy mieli dokumentację, to 

będziemy mogli w następnych latach do tematu podejść. Bez tej dokumentacji nic nie 

możemy rozpocząć. Koszt tej dokumentacji nie jest taki znaczący a osoby, które pisały 

petycję do nas, które chodzą tam codziennie, zwłaszcza po opadach, sam tam często jeździ     

i stan tej drogi poprzez brak odwodnienia jest fatalny. Jeżeli byłaby możliwość znalezienia 

pieniędzy na samą dokumentację, to byśmy zrobili pierwszy krok w kierunku realizacji 

postulatu mieszkańców ul. Słonecznej i Rataj. Następnie złożył życzenia z okazji urodzin 

radnemu Julianowi Hermaszczukowi.                                                                                                  

Radny Tomasz Kaczuba miał prośbę do wszystkich radnych żeby nie wprowadzać tego 

rodzaju tematów, które wprowadził przed chwilą radny Dariusz Gapiński czyli dziękowania, 

że gdzieś pozyskał sponsora. To są sprawy, które dotyczą jego zakresu, a nie koniecznie są 
związane z radą powiatu. Jego też może się ktoś zapytać dlaczego nie dziękuje komu innemu 

a pracuje w takich instytucjach, które są zależne od serca dobrych ludzi i od dobrej woli tych 

ludzi. Prosiłby żeby nie rozgraniczać, bo wszyscy ludzie są ważni. Jak byśmy tutaj mieli 

mówić, że ktoś jest waży, to musielibyśmy uzasadnić dlaczego ktoś inny nie jest ważny. 

Dlatego prosi żeby takich spraw nie poruszać na sesji rady, bo to może być uwłaczanie 

godności innych ludzi. 

Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki nie zgodził się z radnym i powiedział, 

że jest to punkt wolne wnioski. Uważa, że jeżeli ktoś z dobrego serca pomoże jednostkom 

powiatu, to jak najbardziej powinniśmy mu dziękować. To są często oznaki wsparcia              

i wielkiego serca i nie starajmy się o tym nie pamiętać. To są bardzo ważne rzeczy. 

Oczywiście każdy zabiera głos w swoim imieniu.                                                                                          

Radny Dariusz Gapiński stwierdził, że to nie był powiedziane jako ja Dariusz Gapiński, ale 

jako przewodniczący komisji zdrowia, odnośnie wsparcia szpitala i to jest instytucja podległa 

powiatowi, więc myśli, że bardzo dobrze zrobił, że wyróżnił te firmy, które współpracują        
z radą powiatu i przewodniczącym komisji zdrowia.  

 

9. Zakończenie obrad. 
Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki złożył,    

w imieniu rady powiatu, mieszkańcom całego powiatu życzenia wesołych świąt, zdrowia, 

dużo spokoju, wypoczynku oraz ładnej pogody i wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 

14:45
 
zamknął obrady XXIII sesji Rady Powiatu Chodzieskiego. 

                                                                                         

                                                                                         PRZEWODNICZĄCY 

                                                                                            RADY POWIATU 

 

                                                                                          Waldemar Straczycki 

Protokołowała 

 

Maria Przygocka 

   


